
Indkaldelse til skolebestyrelsesmøde - Christianshavns skole 

Mødeleder: LFN 

Referent: GT 

Dato: 02.10.24 

Varighed: 17.10 - 19.40 

 

Indkaldt:  

Line Friberg Nielsen LN, Sander Nielsen SN, Marie Louise 

Stochholm MS, Mia Nyberg Godiksen MG, Laura Friberg 

Nielsen LFN, Michala Holm Faber MF, Lars Laugaard 

Andersen LA, Anton Emil Lund Bøgvad AE, Amelie , 

Clara Abrahamsen CLA, Nick Bruhn-Petersen NB, Magnus 

Wiik MAW, Gitte Tonn GT, Anders Boesen, AB 

 

Fraværende:  

Afbud fra: Michala og Lars 

Uden afbud: 

 

1. Godkendelse af 

dagsorden og ref fra 

sidste møde 

 

Begge er godkendt LFN 

 

2. Meddelelser 

    2.1 Formand/kvinde 

    2.2 Skoleledelse 

    2.3 KKFO 

    2.4 Elevråd 

    2.5 Personale 

 

2.1  

Lars har trukket sig fra skolebestyrelsen grundet nyt arbejde. 

Suppleanter er kontaktet 

SUS referat skal skrives i vores form – Samme proces som sidste 

år - MS og LJN er i gruppen  

 

2.2:  

Ansættelser: Vi har ansat Thomas Merrild i den ledige stilling på 

1. årgang. Thomas kommer fra en stilling på Arena skolen, hvor 

han har arbejdet i indskolingen. Han har været lærer siden 2015 

med fagene dansk, historie og idræt. Thomas starter den 1.11. 

 

Vi har modtaget referat fra SUS som vil blive vedlagt referatet – 

der skal være en lille arbejdsgruppe der skal omsætte hoved 

indhold til vores formidlet referat til hjemmesiden. 

 

Vi har fået flere henvendelser omkring lejecykler foran skolen – 

og har derfor henvendt os til Teknik og Miljø forvaltningen og 

fået dette svar: 
Tak for din henvendelse til Område for Parkering. 
Jeg har nu kontaktet operatørerne og bedt dem om at fjerne cyklerne fra 
fortovet. 
Vedrørende cykler i cykelstativer, så kan vi desværre ikke forbyde dem om at 
henstille cyklerne der, da reglerne siger, at de gerne må. 
Jeg har dog orienteret dem om problemet og lagt op til at de evt. kan mindske 
cyklerne i cykelstativerne, så der kan være plads til skolebørnenes cykler. Jeg 
håber at dette vil hjælpe på problemet. 
Skulle du opleve problemer af ulovlig henstilling af cykler som fx på fortovet, 
så vil jeg anbefale, at du benytter appen ”Giv et Praj”: Giv et praj | 
Københavns Kommune (kk.dk) 
  
Jeg håber at overstående var svar på din henvendelse. 
Sagsnummer: 2024-0341895 
 

Rettighedsuge: En super god uge med mange forskellige 

fritidsaktiviteter. 

 

LFN 

AB 

MAW 

 

CLA/NB 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fborger%2Fparkering-trafik-og-veje%2Fgiv-et-praj&data=05%7C02%7C%7Cc863bb82e3d249a43a2308dce12b70eb%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638632823930653316%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=qHsamJsWJ1pUnzm%2FP1lZeMQkEdz2V6CQPRYefR7LHm0%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fborger%2Fparkering-trafik-og-veje%2Fgiv-et-praj&data=05%7C02%7C%7Cc863bb82e3d249a43a2308dce12b70eb%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638632823930653316%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=qHsamJsWJ1pUnzm%2FP1lZeMQkEdz2V6CQPRYefR7LHm0%3D&reserved=0


 

Nyhedsbrev:  alle klasser skal lave et nyhedsskriv hver 14 dag 

som både er forud og bagudrettet. Det vil komme til at ligge i 

Meebook. Kommer til at være en del af princippet om skole-hjem 

samarbejde og kommunikation 

 

A20 opsamlingsmøde - forvaltning, KLF og HR – Den 

kommunale redegørelse skulle gerne komme i dec. Det er bl.a. 

den vi skriver skoleplan udefra. 

 

2.3. Vi har haft pædagogisk tilsyn – der vil komme en 

tilbagemelding 
Det er blevet bedre med at forældre husker at vi lukker fredag kl.16. 
Store legedag - forældre kunne være med – dejligt at se forældre 

deltage i flere ting. Det vil vi gerne fortsætte med 

Smartwathes fylder alt for meget. Børnene ringes op, tager billeder af 

hinanden, det er en udfordring at forældre ringer til børnene. 

Der er brug for en beslutning. Vi nåede ikke at drøfte på 

forældrerådsmødet. 

SB er enige om at smartwatches incl. ure med spil at det sidestilles med 

mobiltelefon. Det skal meldes ud fra skolen til forældre. I KKFO 

gælder det også. 

 

2.4: 

Elevrådet er i gang. Der er nedsat udvalg og de ældste har en workshop 

om hvordan et elevråd arbejder med bl.a. trivsel på skolen. 

 

2.5: rettighedsuge – Der har været gang i mange aktiviteter. 

Efter efterårsferien vil der i enkelte frikvarterer ske forskellige 

voksenstyrede aktiviteter. 

Vi har haft proces i TRIO og fællesmøde. Det har været en god proces 

og vi kan nu også begynde at kigge fremad. 

 

 
 

3. Evaluering af 

kræmmermarked 

Inkl. forældrekommentarer på kræmmermarkedet af, hvad vi kan 
gøre for at sikre at udskolingen spiller en mere aktiv rolle på 
kræmmermarkedet og dermed får en anden rolle ind i skolens 
fællesskab 
Mange gode aktiviteter. Mange deltagere og mange der besøgte 
SB boden 

• Skærmefri 
• For korte spisepauser - skærmfrie! 
• Lejrskoler 
• For mange temauger 
• Udskolingen mangler - tænke nyt - Elevrådet kunne have 

det som en opgave – Hvilke aktiviteter, hvilke midler hvad 
ville være fedt? 

• WC 
Måske skulle vi skille stavnsbofonden fra Kræmmermarkedet? 
Og hvis ikke Kræmmermarked , hvad så, som kunne være 
fællesskabende. 
Det er en udfordring at få kradset pengene fra boden. Kunne vi 
sige en bod koster 150 kr. 
Det er besluttet, at en bod koster 150,-  
 

LFN 

 



4. Redegørelse: 
Ændringer i 
undervisningens 
organisering 

AB redegør for de ændringer i undervisningens organisering i 
skoleåret 24-25 samt processen og evalueringen. 

Som informeret på SB mødet den 19.06.24 har vi øget samarbejde 
mellem 0. og 1. årgang, med bl.a. aldersblanding og fællesfaglige 
forløb. Det handler om at skabe en sammenhængende indskoling. 
Noget som KBH Kommune i deres udspil har på.  der er en 
ugentlig fordybelsesdag med flere voksne og der er tre moduler på 
en uge, hvor der kan arbejdes mellem 0. og 1. klasse. 

Fællesfaglige forløb på alle årgange. Et fælles tema for fagene, 
hvor man fx arbejder med tema Natur. I danks litteratur om narur, 
undersøge naturen, arbejde ed naturfagsreligion. Meningen er at 
skabe en sammenhæng i fagene for eleverne. 

Co-Teaching case fortsætter. Det er på 4.årgang casen kører.  

SB kan vi være bindeled også i formidlingen til forældre. Vi vil 
meget gerne være i de loop omkring nye tiltag.  

LN 

“Skolebestyrelsen har indledt et arbejde med at formulere de 
lovpligtige principper for Christianshavns skole. Dette er 
skoleledelsen både informeret om og inddraget i. 
 
Alligevel oplever skolebestyrelsen, at ledelsen har truffet 
beslutninger, som er principielle og retningsgivende for de 
områder, som vi har besluttet at skrive principper for, uden at 
skolebestyrelsen først er inddraget i beslutningen. 
 
Derfor tydeliggør skolebestyrelsen sine forventninger om, at alle 
beslutninger af principiel eller retningsgivende karakter, som 
vedrør områder, som skolebestyrelsen har besluttet at skrive 
principper for, fremover gøres til genstand for behandling på 
skolebestyrelsens møder som et beslutningspunkt indtil de 
relevante principper er formuleret.” 

Ledelsen henviser til referatet fra d.19.6. hvor der er fortalt om på 
tværs forløb som har faglig fælleshed og arbejdet på 0. og 1. 
årgang - sporarbejde.  

 

AB 

 

5. Første drøftelse af 
betydningen af KK-
budget 2025 

AB redegør for KK-budget 2025 for skoleområdet, og vi vender 
hvad det betyder for Christianshavns skole, herunder hvilken 
betydning det har for beslutningen, som blev truffet i en anden 
økonomisk virkelighed, om at reducere antallet af lejrskoler på 
skolen. 
Se bilag 5 – 1, 5 – 2, 5 – 3 
Forslaget er ikke besluttet endnu i kommunen. 
Mange af forslagene er vi i gang med skolen. Men vi ved endnu 
ikke hvordan det budgetmæssigt kommer til at se ud. 
Den største udfordring er BUF-FLEX midlerne på sigt skal 
udfases og modellen for fordeling er endnu ikke fastlagt. 

AB og 

alle 



Børnetallet er faldende og det rammer institutioner nu. Her lokalt 
hos os, er der en tilflytning. 
 

 

 

6. Præsentation og 
drøftelse af første 
udkast til princip for 
fællesarrangementer i 
og udenfor skoletiden 

Line og Michala præsenterer første bud på princip - vi drøfter. 
Se bilag 6 – 1 
Vi har forskellige drøftelser i forhold til første udkast. 
Alle kan sende revideringer til Line, som sender ud til næste 
møde. 
 

LN og 

MF 

 

7. Forældre møde i 
efteråret - dato 
fastsættelse.  

Dagsorden: forslag 
- Skolekoloni 
- Princippper i høring - både det færdigbehandlede og 

kommende. 
Vi kører med dagsordensforslaget. 
 
Mødet er fastlagt til d.28.10. 
 
 

LFN 

 

8. Forældrehenvendelser Der kan ikke laves et forbud med indkørsel til skolen i et 

bestemt tidsrum 

 

Madkundskab og tiktok og en opskrift der. Skolen har været i 

dialog med forældrehenvendelsen. Og det var ikke 

hensigtsmæssigt. Det er der meldt tilbage til lærerne. 

 

 

 


